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Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Od d³u¿szego czasu media przekazuj¹ informacje o skargach polskich przedsiêbiorców na uci¹¿liwe
procedury celne w polskich portach powoduj¹ce, ¿e krajowi importerzy wol¹ korzystaæ z portów Europy
Zachodniej. Wed³ug szacunków powoduje to uszczuplenie bud¿etu pañstwa nawet o kwotê 2 miliar-
dów z³ rocznie.

W 2006 r. zapowiadano wprowadzenie stosowania procedur uproszczonych przez spedytorów i agen-
cje celne na przejœciach granicznych przy dopuszczaniu towarów do obrotu. Umo¿liwia³y to uchwalone
zmiany legislacyjne w polskim prawie podatkowym („Gazeta Prawna” z 30.06.2006 r.). W tygodniku
„Wprost” z 20.12.2009 r. w artykule „Ucieczka z polskich portów” czytamy jednak, ¿e tendencja w mi-
nionych latach nie uleg³a zmianie i nadal polscy przedsiêbiorcy wol¹ korzystaæ z takich portów jak
Hamburg, Antwerpia czy Rotterdam, gdzie za³atwienie formalnoœci trwa kilka godzin, a nie – jak jest to
w Polsce – kilka czy kilkanaœcie dni. Wed³ug szacunków przedstawicieli jednej ze spó³ek, dzia³aj¹cej
w porcie w Hamburgu, na któr¹ powo³uje siê tygodnik, w 2008 r. w niemieckim porcie odprawiono
616 tysiêcy polskich kontenerów. W tym samym czasie przez port w Gdyni przesz³o ich 611 tysiêcy.

Wed³ug polskich przedsiêbiorców jednym ze sposobów na zachêcenie do korzystania z polskich por-
tów jest ustanowienie przedstawicielstwa podatkowego, którego funkcjê móg³by pe³niæ spedytor i jego
agencje celne. Taki przedstawiciel podatkowy na podstawie upowa¿nienia podmiotu unijnego, niezare-
jestrowanego w Polsce, by³by uprawniony do dokonywania w Polsce odpraw celnych towarów bêd¹cych
przedmiotem wysy³ki z kraju trzeciego do innych krajów Unii – tak jak to ma miejsce w pozosta³ych kra-
jach cz³onkowskich.

Zwracam siê zatem z zapytaniem, czy Ministerstwo Finansów – we wspó³pracy z innymi w³aœciwymi
ministerstwami – prowadzi prace nad usprawnieniem przepisów, które zachêca³yby nie tylko polskich,
ale równie¿ zagranicznych przedsiêbiorców do korzystania z naszych portów. Po naszym wejœciu do
Unii Europejskiej firmy mog¹ korzystaæ z ka¿dego portu na terenie Wspólnoty, co jest szans¹ na pozys-
kanie sporych œrodków finansowych dla bud¿etu pañstwa.
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